

# 「职专毕业生留港计划」 助修读指定高级文凭非本地生留港发展专业

## Non-local students of designated Higher Diploma Programmes eligible for employment in Hong Kong under Vocational Professionals Admission Scheme (VPAS)



行政长官早前于《2023年施政报告》中，提出试行「职专毕业生留港计划」(VPAS)，让来港修读指定VTC全日制高级文凭课程的非本地生（包括内地及其他国家/地区），毕业后可申请留港从事与其课程相关的工作，投身成为行业的技术型人才，以应对技术行业的人力需求。

计划将试行两年，适用于2024/25及2025/26学年入读27个指定VTC高级文凭课程的非本地生，主要针对本港缺乏职专人才的技术行业，包括航空、运输及物流；海事服务；创新及科技；机电工程，以及建筑、土木工程及建设环境，计划获众多企业响应及支持。有兴趣参与计划的非本地生，可於1月23日起提交2024/25学年VTC相关高级文凭的非本地生入学申请。

有关VPAS计划详情，请浏览以下网页：

<https://miao.vtc.edu.hk/sc/nls-admission/vpas>

The Chief Executive announced in the 2023 Policy Address the pilot launch of the Vocational Professionals Admission Scheme (VPAS) which allows non-local students (including those from Mainland China and other countries/regions) enrolling in designated full-time VTC Higher Diploma programmes to stay in Hong Kong after graduation to seek jobs relevant to their fields of study. The scheme provides opportunities for non-local students to join the industries, addressing the manpower needs of skilled trades in Hong Kong.

The scheme will be implemented as a pilot scheme for two years. Non-local students enrolling in 27 designated VTC Higher Diploma programmes in the 2024/25 and 2025/26 academic years will be eligible to join the scheme. Targeting skilled trades with acute local manpower shortage such as Aviation, Transport and Logistics; Maritime; Innovation and Technology; Electrical and Mechanical Services; Building, as well as Civil Engineering and Built Environment, the scheme has received positive response from the industries. Non-local students interested in the scheme may apply for entry for designated Higher Diploma programmes in AY 2024/25 starting from 23 January.

For detailed information about VPAS, please visit the following website:

<https://miao.vtc.edu.hk/nls-admission/vpas>